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NOVINARKA: Lepo pozdravljeni spoštovani poslušalci in cenjene poslušalke še z moje strani. Slovenska 
vlada danes nadaljuje včeraj začeti obisk Spodnjega Podravja, o čemer vas sproti obveščamo tudi na 
valovih Radia Ptuj. V našem studiu pa se nam je sedaj že pridružil predsednik vlade, gospod Janez 
Janša. Gospod Janša, lepo pozdravljeni. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Lep pozdrav, dober dan.  
 
NOVINARKA: Kako se počutite tukaj na našem koncu? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Dobro, kot vedno. Sicer sem prišel že včeraj in je bilo tudi nekaj 
priložnosti za bolj sproščene pogovore o težavah in zadovoljstvu ljudi tukaj. Lahko rečemo, da je v teh 
dveh letih bil dosežen določen napredek, da je pa še veliko problemov. 
 
NOVINARKA: Ki jih boste skupaj verjetno skušali tukaj s predstavniki naših oblasti oziroma lokalnih 
oblasti tudi odpraviti? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To je res. Prejšnji obisk vlade je bil februarja leta 2006. Danes je 
- deloma tudi že včeraj - več kot 60 različnih srečanj ministrov in njihovih sodelavcev z župani, 
gospodarstveniki, predstojniki institucij in drugimi nosilci razvoja v regiji, subregiji ali bodoči pokrajini – 
upajmo. Ugotavljamo kaj od tega, kar smo se dogovorili v začetku leta 2006, je realizirano, kje realizacija 
še poteka in kje so neke nove razvojne priložnosti, ki so se v tem času pojavile. Dejstvo je, da je to regija, 
da je teh 19 občin, neko okolje, ki potrebuje večjo pozornost od uvrstitve na regionalni razvojni lestvici. 
Pogled na to lestvico kaže, da je ta regija nekje bolj proti koncu, da sicer zmanjšuje razvojni zaostanek za 
slovenskim povprečjem, da pa so vendarle potrebne še kar velike naložbe. Ključne stvari, ki smo jih 
premaknili od prvega obiska vlade, so predvsem večja sredstva, ki jih imajo zdaj občine na voljo za 
razvoj. S spremembo zakona o financiranju občin so se razvojna sredstva občin v tej regiji povečala za 
več kot 25%. V tem času je bila sprejeta Resolucija o nacionalnih razvojnih projektih, ki dva velika 
turistična projekta uvršča umešča v to regijo. Uspešno smo končali pogajanja o evropski finančni 
perspektivi, ki Sloveniji zagotavlja veliko t.i. kohezijskih sredstev - se pravi, sredstev, s katerimi lahko 
pomagamo manj razvitim predelom države. Teh sredstev bo do leta 2013 na voljo veliko milijonov evrov, 
ki jih velja z konkuriranjem pametnih razvojnih programov - s strani občin in bodoče pokrajine - dobro 
izkoristiti. Povem naj še to, da bo teh 19 občin združenih v novo pokrajino Spodnje Podravje / Vzhodno-
Štajersko - ne vem katero ime boste izbrali - razpolagalo z znatnimi finančnimi sredstvi. In sicer, z uvedbo 
bo za tekoče naloge te pokrajine na voljo 34 milijonov evrov, dodatno za posebne razvojne naloge pa 
preko 10 milijonov evrov. To bodo vse sredstva, ki bodo prenesena iz državnega proračuna na ta nivo in 
o katerih se bo odločalo na nivoju pokrajin.  
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NOVINARKA: Gospod predsednik, sami ste se že dotaknili bodoče pokrajine. Prav v tem tednu naj bi 
vlada, kot je včeraj napovedal minister Žagar, dala v parlamentarno proceduro še dodatne tri zakone in 
potem naj bi državni zbor, po njegovih pričakovanjih, to v prihodnjih mesecih tudi potrdil. Kakšna so vaša 
pričakovanja in mislite, da so politične stranke v tem trenutku naklonjene pokrajinski zakonodaji - glede na 
izkušnje v državnem zboru? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, - po besedah - ni nobene stranke v parlamentu, ki ne bi 
bila za pokrajine; po dejanjih pa je situacija nekoliko bolj zapletena. Vlada je ta teden začela z zadnjo fazo 
vladne procedure za preostale tri zakone, ki so potrebni za uvedbo pokrajin. Mogoče bo procedura 
dokončana ta teden, mogoče drug teden, ampak vsekakor bo vlada svoje delo opravila v realnem času, ki 
omogoča, da parlament te zakone sprejme do konca leta in da imamo potem še eno leto za operativno 
pripravo. Tako da se brez naglice pripravimo na pokrajinske volitve in na uvedbo pokrajin - na prenos 
pristojnosti in denarja. Vendar pa za to potrebujemo dvotretjinsko podporo - za nekatere rešitve v tej 
zakonodaji. 6. aprila letos smo s praktično vsemi parlamentarnimi strankami uskladili te okvirje, tudi 
število pokrajin. Nihče ni nasprotoval, vendar pa so se pomisleki pojavljali v zadnjem času in v tem 
trenutku je ta projekt na tehtnici. Torej, videli bomo ali bodo zastopniki ljudstva oziroma poslanci v 
državnem zboru  glasovali tako kot govorijo v svojih okoljih. Ker marsikdo doma podpira svojo pokrajino, 
ko pride v Ljubljano pa pravi, pokrajin mora biti manj in s tem seveda neposredno ogroža ravno tisto 
pokrajino.  
 
NOVINARKA: Gospod Janez Janša, najodmevnejša vest današnjega dne in tokratnega vladnega obiska, 
pa je nedvomno vaša dopoldanska izjava v Ormožu, v kateri ste ocenili nedeljske predsedniške volitve in 
dejali. Če citiram: »Rezultati predsedniških volitev so slabi, razmere, ki so privedle do njih pa 
zaskrbljujoče.« in »Odprte so vse možnosti, vključno z odstopom vlade.« Koliko realna se vam zdi v tem 
trenutku,ta vaša slednja napoved in seveda, katere so tiste druge možnosti? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej situacijo še analiziramo, vendar pa je že po teh prvih 
ocenah jasno, da je bil čas kampanje za predsedniške volitve - ki običajno v normalnih demokratičnih 
okoljih predstavlja soočenje predsedniških programov in tekmovanje posameznikov, kandidatov za to 
najvišjo reprezentativno funkcijo v državi - vendar pri nas je celotna kampanja potekala v nekem srditem 
napadu na vlado, ne da bi vlada lahko na to odgovarjala, ker v kampanji neposredno ni sodelovala.  
 
Tisto, kar je bilo najbolj kritično, je bilo nerealno, pa seveda tudi neobjektivno obveščanje tujine o 
dogajanjih v Sloveniji. V evropske medije so posamezniki slovenske politike in novinarstva lansirali sliko 
Slovenije, ki, da je podobna kot v Belorusiji - z represijo nad mediji in z zatiranjem človekovih pravic. 
Preko evropske novinarske mreže se je ta slika razširila v številne evropske medije. V času, ko bi vlada 
potrebovala neko podporo doma, zaradi predsedovanja Evropski uniji, je potrebno pojasnjevati absurdne 
obtožbe. Dolgo časa nekako ni bilo jasno zakaj pravzaprav gre. Potem pa smo prebrali v oceni stanja 
največje opozicijske stranke - se pravi, Socialnih demokratov - natančno enako formulacijo kot se zdaj širi 
po Evropi, ki stanje v Sloveniji »de-facto« primerja z Belorusijo. Torej, gre za politično kampanjo, ki je 
preko satelitov, t.i. civilne družbe, Sloveniji izjemno škodila. Nastale so razmere, ko vlada enostavno 
težko opravlja že domače tekoče delo, kaj šele uspešno izvršuje zadnjo fazo priprav na predsedovanje 
Evropski uniji. To je izjemno naporen projekt. Delo, ki ga opravljajo moji kolegi in kolegice vladi, se ne vidi 
- terja pa ogromne napore. V slovenski politiki je bilo doseženo soglasje, da je predsedovanje Evropski 
uniji skupen projekt. Državni zbor je soglasno glasoval za, oziroma z velikansko večino - s političnim 
soglasjem vseh strank v parlamentu glasoval o tem, da Slovenija predseduje Evropski uniji v letu 2008. 
Večina opozicije je skupaj z vladnimi strankami podpisala zavezo, da bomo za ta cilj enotno delali in da 
nekih notranjepolitičnih tem ne bomo prenašali na evropski parket in oteževali priprave in samo 
predsedovanje.  
 
Zdaj se dogaja ravno nasprotno. Opozicijske stranke, ki so podpisale ta dogovor, ga drastično in z veliko 
ihto kršijo. Vlaga se interpelacija proti ministru za notranje zadeve, ki se bo obravnavala ravno v času, ko 
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bo Slovenija vstopila v schengensko območje. To, da bo Slovenija vstopila v schengensko območje in da 
ne bo več meja med Slovenijo, Italijo, Avstrijo in Madžarsko, je v veliki meri zasluga ravno tega ministra, 
ki je povezal nove države članice in zastavil zelo odločno akcijo za to, da se ta vstop v schengensko 
območje in odprava meja ne odloži, kar je bil namen. Kamorkoli pridemo v Evropi, še posebej v nove 
države članice, vsi izražajo zahvalo za delo ministra, doma pa bo doživel interpelacijo, zaradi ravnanja 
neke varnostne službe, ki je privatna in nima nobene zveze z njegovim delom in njegovimi pristojnostmi. 
Interpelacija naj bi se obravnavala ravno v času, ko bo Slovenija začela predsedovati. Minister, ki bo 
moral voditi evropski svet, se bo moral odločiti ali bo šel na domačo razpravo ali bo opravljal svoje naloge 
kot predsednik sveta v Evropski uniji. Naslednja takšna stvar so grožnje z referendumi. Tisti, ki so sredi 
devetdesetih let izglasovali, da se cerkvene privatne šole - ko gre za program - financirajo 100%, zdaj 
vladi očitajo, da skuša naredit nekaj takšnega. Kar seveda ni res. Vlada samo predlaga, da se to 
financiranje izenači tudi za vse ostale privatne šole - ko gre za programe - pri čemer so investicije še 
vedno stvar tistih, ki šole ustanovijo. Na ta način so javna sredstva razbremenjena. Tisti, ki so podpisali, 
da bodo konstruktivno delali za uspešno predsedovanje Evropski uniji, zdaj v isti sapi grozijo, da bo v 
času največjih naporov ob predsedovanju v Sloveniji potekal referendum, kjer se bo vlada obtoževala za 
nekaj, kar so sami naredili. Situacija je absurdna in vlada nima normalnih pogojev za delo. Niti na tistih 
točkah, kjer bi pričakovali enotno podporo. Ljudje je tudi težko motivirati, da delajo 24 ur na dan ob tem, 
da tisto, kar je dobrega, ni opaženo - tisto, kar naredijo morda kdaj kakšno napako, pa je razglašeno za 
zločin.  
 
Torej, vsi, ki so ustvarili takšno vzdušje, bi ravnali korektno, če bi enostavno vložili konstruktivno 
nezaupnico - postavili drugo vlado, ki si jo želijo in bi bila zadeva čista. Mi nimamo nobenih problemov s 
tem, da gremo v opozicijo. Obljubljam, da bomo ravnali bistveno bolj konstruktivno, kot zdaj ravna stranka 
Zares ali pa Socialni demokrati, ki prednjačijo v tej destruktivni kritiki in destruktivnem ravnanju. Vsak dan 
je vsaj tretjina vlade na evropskih zadolžitvah. Naslednje leto bo še hujše. Tudi jaz praktično 70 odstotkov 
časa porabim za to. Ob tem pa se trudimo, da tudi domače prioritete ne bi zaostale. Vendar vedno, ko 
odhajamo na ta evropska srečanja in se pripravljamo na te izjemno zahtevne sestanke, kjer je treba 
poznati celotno situacijo Evrope in včasih tudi v svetu, sproti pobiramo nože iz hrbta, ki jih vanj zasajajo 
tisti, ki so obljubili konstruktivno ravnanje. 
 
NOVINARKA: Torej, vi boste še sedaj enkrat vse skupaj pregledali, razmislili in zagotovo v prihodnjih 
dneh tudi seznanili medije kako naprej? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zagotovo. Ko bo ta analiza končana, se bomo odločili za 
ukrepanje. Nič ni izključeno, tudi odstop vlade. 
 
NOVINARKA: Gospod Janša, kakšne pa so vaše pričakovanja od novega predsednika republike, 
gospoda Danila Türka? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, jaz sem že v času predvolilne kampanje dejal, da 
pričakujem, da kdor koli bo izvoljen, da bo delal v skladu z prisego. Vsak, ki je v Sloveniji izvoljen na javno 
funkcijo najvišjega ranga, zapriseže, da bo delal za blaginjo Slovenije. Znotraj tega okvira bomo z novim 
predsednikom z veseljem sodelovali. Tudi z njegove strani sem dobil po včerajšnjem pogovoru zagotovila 
za korektno sodelovanje. Slovenija potrebuje takšen korekten odnos med nosilci največjih državnih funkcij 
in z tega vidika ne vidim kakšnih posebnih problemov. Seveda pa je, kot že rečeno, to, kar se je dogajalo 
v kampanji s preusmeritvijo nekega tekmovanja predsedniških programov na nek frontalni napad na 
vlado, ki se nadaljuje tudi zdaj v interpretaciji teh rezultatov, nekaj, kar lahko uteži tudi to sodelovanje.  
 
NOVINARKA: V javnosti se postavlja tudi veliko vprašanj kako bo nadalje potekala privatizacija oziroma 
lastninjenje Zavarovalnice Triglav, glede na to, da se Slovenci niso izrekli za vladni predlog zakona o 
lastninjenju te zavarovalnice. Kako bo potem, vse skupaj bo zaostalo ali kako vlada načrtuje v tem 
trenutku že kaj? 
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne, stanje bo takšno kot je že vrsto let. Tega dela premoženja 
Zavarovalnice Triglav se praktično ne da razdelit. Takšno vlogo je dala že prejšnja vlada, pa je ni 
uresničila. Potem je bila še ena vmesna vlada - mislim da Liberalne demokracije - ki tudi te obljube ni 
uresničila. Po zatrjevanju strokovnjakov je tudi ni možno. Zaradi tega smo mi na predlog upokojencev - 
oziroma upokojenske stranke v koaliciji - predlagali, da gre ta delež Zavarovalnice Triglav v pokojninsko 
blagajno. Na ta način bi imeli od te lastnine neposredne koristi tako upokojenci kot bodoči upokojenci, ker 
bi se okrepila kapitalska podlaga za izplačevanje pokojnin in zmanjšal pritisk na prispevne stopnje, ki jih 
plačujemo vsi zaposleni za pokojninsko varstvo. Seveda se je rezultat na referendumu oziroma 
glasovanje na referendumu spolitiziralo in se enostavno povezalo s predsedniškimi volitvami. Temu 
podoben je tudi rezultat. Zakon je padel, drugega zakona ni. Drugačna rešitev se ne da predlagati, torej 
bo ostalo vse tako kot je.  
 
NOVINARKA: Gospod Janša, vaša vlada se je v svojem mandatu veliko ukvarjala tudi z umikom države, 
državnega deleža iz gospodarstva. Na našem območju je eno takšnih podjetij kidričevski Talum. Zanima 
me kakšni so načrti o umiku države iz tega podjetja v tem trenutku oziroma v tem času? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, državno lastništvo v tem podjetju - država je tukaj lastnik 
predvsem preko ELES-a, se pravi elektrogospodarstva Slovenije. Je v projektu umika države iz 
gospodarstva. Državni zbor je uvrstil tudi to podjetje med tisti del lastnine, ki se prodaja. Objavljen bo 
javni natečaj. Na transparenten način se bodo zbirale ponudbe in v tem sklopu bo pač izpeljana prodaja. 
Ob razpisu bo definiran tudi nek dolgoročni interes, okrog katerega se bo skušalo zavezati oziroma se bo 
zavezalo kupca, ki bo zagotovil, da bo podjetje pač še naprej vezano na neko razvojno paradigmo in 
dolžno zagotavljati pač delovna mesta in vse ostalo, kar pač v okviru tega razpisnega postopka 
zagotovimo kot garancijo. 
 
NOVINARKA: V javnosti je bilo veliko ugibanj, pa tudi natolcevanj o morebitni menjavi vodstva. Kakšen je 
vaš komentar na vse to? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Te odločitve so v pristojnosti nadzornega sveta. Vlada o tem ne 
odloča, niti se s tem ne ukvarja. V kolikor bo prišlo do spremembe lastništva, bodo seveda tudi tisti novi 
lastniki odločali o tem.  
 
NOVINARKA: Gospod Janša, še ostajava na gospodarskem področju in sicer pri inflaciji. Ali se vlada že 
temeljiteje, aktivneje loteva področja zniževanja inflacije v Sloveniji? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Seveda, saj z instrumenti, ki jih ima vlada na voljo, smo reagirali 
takoj, ko so se ti znaki pokazali. Ne more pa vlada reagirati tam, kjer to ni v pristojnosti vlade. V Sloveniji 
imamo tržno gospodarstvo in dejstvo je, da so nekateri veliki trgovci izkoristili prehod na evro. Vpliv 
prehoda na evro je večji kot 0,3%, kar slišimo v zadnjem času - ker je to cena iz aprila letošnjega leta, ko 
v Sloveniji praktično ni bilo še nobene letne inflacije, ker smo imeli v prvih dveh mescih celo padec cen, 
oziroma znižanje inflacije. Vlada je v tem mandatu bistveno znižala javno porabo, presegla svoje 
napovedi, bistveno znižala proračunski primanjkljaj in močno prispevala z znižanjem davkov k visoki 
gospodarski rasti. Slovenija beleži največjo gospodarsko rast, tudi najnižjo brezposelnost v zgodovini. 
Ena od posledic velike gospodarske rasti je tudi nekoliko višja inflacija. Tudi na to nekoliko vpliva. Vse 
države z visoko gospodarsko rastjo imajo nekoliko višjo inflacijo - tudi v Evropski uniji. Največji vpliv na 
dvig inflacije pa so višje cene nekaterih prehrambenih artiklov in cena sodčka nafte, ki je iz nekje v okviru 
65 $ za sodček prišla na 95 $ za sodček - a tega ni nihče načrtoval. To vpliva tudi na druge države, 
vendar pri velikih ekonomijah, kjer je tudi večja konkurenca med trgovci, do efektov pride kasneje ali pa 
so nekoliko manjši. Pri nas pa, ker imamo eno ali pa največ tri velike trgovske verige, pa se to odrazi prej 
in na drug način. Tudi manipulacije so lahko večje tukaj. Vlada bo poostrila nadzor. Na to vprašanje se 
veže še posebej v luči tega protesta v soboto vprašanje plač. Zdaj plače v Sloveniji sicer realno rastejo. 
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Ne rastejo pa povsod. V vseh panogah so panoge, ki so tukaj zaradi zelo velike konkurence na 
svetovnem trgu nekje na robu preživetja. Tam težko dvignejo plače. Povsem možno pa je dvigniti plače 
delavcem v tistih podjetjih kjer delajo dobro, kjer si vodilni delijo velike nagrade in lastniki velike dobičke 
oziroma dividende. Tam ni nobenih razlogov za to, da tudi delavci ne dobijo večje plače. Povsem enako 
na inflacijo vplivajo delavske kot direktorske plače. Če se lahko ene dvigajo, se lahko tudi druge oziroma 
je treba tukaj doseči bistveno večje načelo pravičnosti. Tako da iz tega vidika so nekatere zahteve zelo 
upravičene. Dvomim pa, da bo rezultat dosežen tako, da se bo protestiralo v Ljubljani. Stavkati ali pa 
protestirati je treba tam, kjer odločajo o tem, kako visoke bodo plače. Nihče v Mariboru, na Ptuju ali pa v 
Novi Gorici ne bo popustil pri zahtevah za večje plače, če se bo protestiralo v Ljubljani. 
 
NOVINARKA: O plačah ste danes govorili tudi tukaj na našem območju in sicer, ko ste bili gost Perutnine 
Ptuj. Tudi tam pričakujete, da bo vodstvo upoštevalo želje zaposlenih, da se nekoliko zvišajo njihove 
plače? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej Perutnina Ptuj je uspešno podjetje. Ima uspešno razvojno 
vizijo pred sabo in mislim, da tudi realnost, da se bo ta vizija uresničila - tudi širše, ne samo na 
slovenskem trgu. Poslovanje je uspešno, podjetje beleži dobičke, tako da mislim, da ni razlogov, da bi 
nekateri delavci imeli po 500 evrov plače. Včeraj sem z nekaterimi govoril ob neki drugi priložnosti in so 
mi kazali plačilne liste. To je tudi moj javni apel, da se ta situacija upošteva in da se na mesto delitev 
visokih dobičkov… Saj tukaj tudi niso tako visoki, ker je tukaj panoga, ker je velika konkurenčnost. Ampak 
vendarle, tistim, ki imajo najnižje plače na težkih delovnih mestih, bi že neke izboljšave, ki ne bi nič 
bistveno ogrozile nekega poslovnega uspeha podjetja, veliko pomenile. 
 
NOVINARKA: Gospod premier, pred Slovenijo pa je novo zgodovinsko obdobje. Torej, predsedovanje 
Evropski uniji. Sami ste o nekaterih težavah, s katerimi se vlada sooča v tem času že spregovorili, ampak 
mene vseeno zanima, kakšna so vaša pričakovanja in katere bodo tiste glavne prioritete slovenskega 
predsedovanja Evropski uniji? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Prioritet bo veliko. Nekaj je podedovanih, kjer pač Evropska unija 
je zgodba z dolgo tradicijo. Predsedujoča država se menja vsake pol leta. Mi smo sedaj v tem »Triu«, ki 
je delal program za 18 mesecev - mislim na Nemčijo, Portugalsko in Slovenijo. Dokončno bo prioritete 
možno določiti, ko bomo videli kaj vse bo izpolnjeno v času portugalskega predsedovanja do konca tega 
leta. Ampak že na podlagi tega, kar sedaj vemo, je možno reči, da bo verjetno najtrši znani politični oreh 
bodoči status Kosova in graditev nekega enotnega evropskega stališča do tega vprašanja. Pri 
gospodarskih vprašanjih ali pa pri vprašanjih, ki imajo odločilen pomen za kvaliteto življenja, bo to 
energetsko okoljski paket, kjer se bo v januarju - ob začetku našega predsedovanja - začela tudi razprava 
kako razdeliti ta bremena pri doseganju okoljevarstvenih in energetskih ciljev, ki jih je Evropska unija za 
celotno unijo določila marca letos. To je bilo težko, ampak vseeno bistveno lažje kot bo pa porazdeliti ta 
bremena na države članice, ker smo v zelo različnih položajih. Ne trdim, da bo ta prioriteta realizirana do 
konca našega predsedovanja. To je bila prevelika ambicija, ampak tudi to začetno delo bo zelo 
pomembno. Poleg tega imamo še zagon novega triletnega cikla uresničevanja lizbonske strategije, kjer 
bodo sprejeti ukrepi za večjo globalno konkurenčnost evropskega gospodarstva. S pripravami na te 
ukrepe se zdaj zelo intenzivno ukvarjamo, ker gre za naporno delo, usklajevanja zelo različnih vidikov in 
pogledov držav članic. Poleg tega imamo še kot prioriteto medkulturni dialog. S slovenskim 
predsedovanjem se začne leto medkulturnega dialoga Evropske unije. 8. januarja bo v Ljubljani velik 
kulturni dogodek, ki bo obeležil začetek tega leta in znotraj tega bodo organizirane številne druge 
prireditve in ko gre za politične teme je glavna prioriteta bodočnost Evropske unije. 13. decembra bo 
podpisana nova reformna pogodba v Lizboni. Začel se bo postopek ratifikacij. Pogodba ne bo stopila v 
veljavo, dokler jo ne sprejmejo parlamenti vseh držav članic. Nekatere države, Irska zagotovo, bodo imele 
tudi referendum in Slovenija bo v bistvu deležna glavnega časa, ko bo potrebno spremljati ta postopek 
ratifikacij in tudi pomagati državam, kjer bo šlo na tesno. Če v eni državi pade ratifikacija smo ponovno v 
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situaciji, ki smo jo doživeli po padcu referenduma oziroma po negativnih referendumih o Evropski ustavni 
pogodbi na Nizozemskem in v Franciji. Izzivov bo veliko. To so samo nekateri najpomembnejši. 
 
NOVINARKA: Čas naju že preganja. Na kratko samo še pričakovanja od predsedovanja - nedvomno 
zgodovinski dogodek in kaj daje to Sloveniji? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To je za Slovenijo velik izziv. Od Slovenije to terja velike napore, 
vendar to ni nekaj, kar bi bilo prostovoljno vzemi ali pusti, ker bo vsaka država enkrat predsedovala in 
vsaka država bo enkrat tudi krila stroške predsedovanja. S tega vidika je samo vprašanje, kdaj prideš na 
vrsto. Mi smo pač prvi in zaradi tega je to še toliko bolj neka zahtevna naloga, ki pa lahko po drugi strani 
Sloveniji prinese bistveno večjo razpoznavnost v svetu, kar je zelo pomembno za naše gospodarstvo, ki 
70% svojih izdelkov izvaža in je ta razpoznavnost temeljnega pomena. Še posebej na velikih in oddaljenih 
trgih kamor vse bolj prodirajo naša uspešna podjetja. Vendar, kot že rečeno, mi smo lahko uspešni, če je 
to nacionalni projekt. Če bo pa opozicija destruktivna tako kot je zdaj, pa je veliko vprašanje, ali je to 
možno zapeljati uspešno. 
 
NOVINARKA: Jutri že potujete v Veliko Britanijo. Gre za prvi vaš uradni obisk v tej državi. Zagotovo pa 
boste govorili tudi o predsedovanju. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zagotovo, saj je večina teh poti v tujino zdaj posvečena temu. 
Vedno skušamo vključiti tudi druge specifične domače interese, krepimo take obiske z gospodarskimi 
delegacijami. V Veliki Britaniji smo že bili na delovnem obisku. Tudi s prejšnjim predsednikom vlade sva 
že govorila na obisku v Londonu. Zdaj je nov predsednik, tudi zaradi tega je pač potrebno navezati 
tesnejše stike. Velika Britanija je pomemben člen Evropske unije - pri nekaterih politikah sicer izvzet, ker 
je pač v specifičnem položaju, ki so si ga izborili predhodniki gospoda Browna. Vendar pa je na številnih 
področjih - recimo, ko gre za poenostavljanje postopkov pri poslovanju ali pri javni administraciji, pa tudi 
pri varstvu okolja in pri razvoju tehnologij - zelo naprej, v špici Evropske unije, pomemben dejavnik. 
Pomemben dejavnik tudi v mednarodnem merilu - stalna članica Varnostnega sveta. Tem je zelo veliko. V 
teh pogovorih jutri se bomo koncentrirali večinoma na prioritete, o katerih smo prej govorili in seveda tudi 
o bilateralnem sodelovanju, ki je kar intenzivno. Slovensko gospodarstvo z britanskim dobro sodeluje. 
 
NOVINARKA: Ja, veliko vprašanj je ostalo še neodgovorjenih. Zagotovo bomo nanje odgovorili kdaj 
drugič. Gospod predsednik Janez Janša, za tokrat se vam zahvaljujem tako za obisk v našem studiu kot 
tudi za ta pogovor. Želim vam še naprej prijetno bivanje tukaj na našem ptujskem koncu in uspešno delo 
v prid vseh nas. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, hvala za zanimiv pogovor za vabilo in uspešno delo tudi vam. 
 
NOVINARKA: Hvala in hvala lepa za pozornost tudi vam spoštovani poslušalci in cenjene poslušalke. 
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